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چمن  تولید  از  صمت  وزارت  سلولزی  و  پوشاک  نساجی،  صنایع  مدیرکل 
مصنوعی برای زمین های ورزشی طبق استانداردهای جهانی و دارای تاییدیه از 

فدراسیون جهانی FIFA در کشور خبر داد.
ایرانیان اظهار  افسانه محرابی در بازدید از مجموعه واحد تولیدی یاراپویش 
داشت: ظرفیت نصب شده چمن مصنوعی در کشور به میزان 39 هزارتن می 

باشد و تولیدات چمن مصنوعی این واحد از سال 1395 آغاز گردیده است.
به گزارش شاتا،  وی گفت: این واحد در راستای استفاده چمن مصنوعی در 
زمینهای ورزشی استاندارد و با استانداردهای مورد نیاز فیفا، دارای آزمایشگاه 
مجهز بوده و در راستای تامین چمن مورد استفاده در پیست های دو میدانی 
و سایر ورزشهای بین المللی دارای توان تولید در انواع مختلف بلحاظ جنس، 

رنگبندی و تنوع بافت را دارد.

مدیرکل صنایع نساجی، پوشاک و سلولزی وزارت صمت ادامه دا: طرح توسعه 
واحد مذکور با ورود ماشین آلات خطوط تولید چمن به کشور تکمیل شده و با 
نصب و راه اندازی این ماشین آلات، ظرفیت تولید چمن مصنوعی این واحد 
به 3000 تن در سال افزایش می یابد، این در حالی است که با تحقیقات و 
پژوهش های صورت گرفته، این واحد با تغییر مواد اولیه موردنیاز تولید، درصدد 

راه اندازی چرخه بازیافت چمن مصنوعی در آینده نزدیک می باشد.
محرابی اضافه کرد: با حمایت های دولت و ظرفیت سازی های انجام شده، علاوه 
بر تولید این محصولات و تأمین نیاز داخل، اتفاقات خوبی در راستای صادرات 
چمن مصنوعی به همراه شرایط نصب موردنظر فیفا به کشورهای منطقه را 
شاهد هستیم که در این راستا رفع موانع صادراتی از جمله مجوز صادرات به 
ملزومات موردنیاز )گرانول لاستیک مستعمل( برای نصب چمن حائز اهمیت 

می نماید.
وی همچنین بیان کرد: در سال »تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها« و با حمایت 
از توانمندی های داخلی و تکیه بر هموارسازی راه های ورود تکنولوژی های نوین 
این حوزه به کشور و انتقال دانش فنی، این واحد موفق به سرمایه گذاری در 
اعمال  تحریمهای ظالمانه  و علی رغم  تولیدات خود گردیده  زنجیره  تکمیل 
شده علیه کشورمان، اقدام به راه اندازی خطوط تولید نخ چمن مصنوعی توسط 
متخصصین و مهندسین ایرانی نموده و در سال 99 با ظرفیت سالیانه 7200 تن 
نخ چمن مصنوعی و با اشتغال 100 نفر بطور مستقیم به بهره برداری رسیده 

است.

تولید داخلی چمن مصنوعی برای زمین های ورزشی طبق استانداردهای جهانی

از ابتدای تأسیس صندوق توسعه ملی تا کنون، حدود 16 میلیارد دلار از منابع ارزی 
که در حساب های صندوق بلوکه و مسدود شده بود آزاد و برای تأمین مالی طرح های 

جدید در اختیار متقاضیان قرار گرفته است.

 با ابطال مسدودی طرح های غیر فعال و کاهش مسدودی طرح هایی که به دلایل 
مختلف امکان بهره گیری از کل منابع درخواستی را نداشته اند؛ هم اکنون امکان 

بهره برداری این منابع توسط سایر متقاضیان فراهم شده است.
به گزارش اکسپورتنا،  از آثار مثبت این اقدام می توان به شفافیت میزان تعهدات 
ارزی صندوق توسعه ملی به متقاضیان و همچنین امکان تامین منابع طرح های 
جدید واجد شرایط اشاره کرد که تا حد زیادی از بلا تکلیف ماندن منابع ارزی کشور 

جلوگیری می کند.
لازم به ذکر است؛ حدود 77 درصد از کل منابع ارزی آزاد شده مربوط به طرح هایی 
است که از زمان تاسیس تا پایان سال 1395 برای آن ها مسدودی صادر شده، اما 
به دلایل مختلف امکان استفاده از این منابع را نداشته اند. ضمن آنکه از مبلغ 16 
میلیارد دلار مذکور، بیش از 7.2 میلیارد دلار آن در سال های 98 و 99 رفع مسدودی 
شده و به چرخه ی تأمین مالی طرح های متقاضی تسهیلات از صندوق توسعه ملی 

بازگشته است.

آزادسازی ۱۶ میلیارد دلار از منابع ارزی صندوق توسعه ملی
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معاون امور اقتصادی استاندار اردبیل از احیای تولید پنبه در مزارع شمال استان 
اردبیل خبر داد.   ارژنگ عزیزی در جریان بازدید از مزارع کشت پنبه در بیله سوار 
اظهار کرد: با توجه به ارزش و اهمیت تولید پنبه به ویژه در صنعت نساجی، کشاورزان 
شمال استان کشت پنبه را در مزارع خود به عنوان محصول با ارزش مورد توجه 

قرار دادند.
به گزارش خبرگزاری مهر، وی تصریح کرد: بعد از چند سال سیر نزولی در کاشت 
محصول استراتژیک پنبه، کشت این محصول در دو سال اخیر در پارس آباد و 

بیله سوار مورد توجه قرار گرفته و بیش از 15 هزار هکتار از اراضی این شهرستان ها 
به زیر کشت طلای سفید رفته است.

معاون امور اقتصادی استاندار اردبیل گفت: امسال دو هزار و 500 هکتار از اراضی 
بیله سوار زیر کشت پنبه رفته که پیش بینی می کنیم 60 هزار تن از این مزارع 

استحصال و روانه کارخانه های پنبه پاک کنی و محلول شود.
عزیزی نیاز شدید استان را به پنبه برای تأمین مواد اولیه کارخانه های نساجی یادآور 
شد و افزود: چند کارخانه عمده نساجی به ویژه سبلان پارچه با این تولیدکنندگان عقد 
قرارداد کردند تا با تولید محصول با ارزش و با کیفیت نیاز اولیه این کارخانه ها تأمین و 
تولیدات با قوت و قدرت ادامه پیدا کند.وی در بخش دیگری از سخنان خود خاطر 
نشان کرد: دولت حمایت جدی از کشت پنبه و تولید آن را با پشتوانه خرید و حمایت 
از کشاورزان انجام می دهد تا نیاز بازارهای داخلی را به ویژه کارخانه های نساجی 
تأمین شود.عزیزی اضافه کرد: پیش بینی می شود با همکاری جهاد کشاورزی و 
تلاش کارشناسان در معرفی ارقام مختلف پنبه در مزارع استان کشت این محصول 
توسعه پیدا کند تا در سال های آینده بتوانیم بیشتر از 15 هزار هکتار کشت و زرع 
پنبه را شاهد باشیم. معاون امور اقتصادی استاندار اردبیل بیان کرد: در گذشته تولید 
این محصول با کیفیت در منطقه مغان انجام می شد و حتی پنبه استحصال شده 
زبانزد خاص و عام بوده و انتظار می رود همین روند با قوت و قدرت ادامه پیدا کند.

معاون استاندار اردبیل خبر داد؛ احیای تولید پنبه در مزارع شمال استان اردبیل

معاون فنی گمرک پیشنهادی برای حمایت از صادرات در سال حمایت از تولید به 
وزارت صمت ارائه کرد.

به معاون وزیر صمت و  نامه ای  مهرداد جمال ارونقی معاون فنی گمرک در 
رییس سازمان توسعه تجارت اعلام کرد: همانگونه که استحضار دارید تبصره 
ذیل ماده 16 قانون مقرر داشته »تشخیص نامتناسب بودن ارزش گمرکی مانع 
از صدور کالا نیست و گمرک می تواند با اخذ تعهد، رسیدگی به ارزش را به بعد 

از صدور موکول کند مگر در مواردی که صادرات کالا منوط به پرداخت عوارض 
صادراتی بر مبنای ارزش کالا باشد« لیکن این تبصره با تبصره ذیل ماده 107 
همان قانون که مقرر داشته »هرگاه در اظهارنامه صادراتی بیش از 10درصد 
کمتر یا بیشتر ارزش کالا غیرواقعی اظهار شود تا تسهیلات و مزایای غیرقانونی 
برای صاحب کالا ایجاد کند، جریمه ای بین 10درصد تا 100درصد مابه التفاوت 

ارزش، اخذ می شود« مغایرت دارد.
»تولید،  سال  به  سال جاری  نامگذاری  به  توجه  با  بنابراین  فارس،  گزارش  به 
پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« و به منظور حمایت از صادرات کشور، پیشنهاد می شود: 
در صورت تایید در جلسه ای مشترک نسبت به تنظیم پیش نویس مصوبه )جهت 
طرح در جلسه ستاد تدابیر ویژه اقتصادی( اقدام شود تا پس از تنظیم و تصویب، 
بر اساس آن مصوبه، در موارد بروز اختلاف ارزش کالاهای صادراتی و در صورت 
درخواست ذی نفع مبنی بر اجرای تبصره ذیل ماده 16 قانون امورگمرکی، اجرای 
تبصره مذکور موکول به تودیع تضمین جریمه احتمالی متعلقه )موضوع تبصره ذیل 
ماده 107 قانون امور گمرکی( نشود و از تاخیر در اجرای تبصره ذیل ماده 16 قانون 
امور گمرکی و معطلی محموله های صادراتی )ناشی از لزوم تودیع جریمه احتمالی 

اشاره شده( ممانعت به عمل آید.

پیشنهاد گمرک برای حمایت از صادرات به وزارت صمت
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نماینده مردم کاشمر با انتقاد از مدیریت جزیره ای در تولیدات کشاورزی و صنعتی، 
گفت: قیمت خرید تضمینی پنبه باید متناسب با نرخ تورم در زمان برداشت محصول 
و با توجه به نرخ تمام شده تولید باشد . جواد نیک بین با بیان اینکه با انتقاد از 
مدیریت جزیره ای و سلیقه ای در تولیدات کشاورزی و صنعتی، گفت: زنجیره ارزش 
صنعت نساجی در ایران که از پنبه آغاز و تا پوشاک ادامه می یابد، چندین متولی دارد 
اما هیچکدام پاسخگو نیستند، اظهار داشت: دولت باید از خود تحریمی دست بردارد 
چنانکه دولت حاضر است به عنوان مثال گندم را 14 هزار تومان وارد کند اما به نرخ 

بیش از پنج هزار تومان برای خرید از کشاورزان راضی نمی شود
به گزارش خبرگزاری مهر  ،  وی پیشنهاد کرد که دولت به جای تعیین نرخ تضمینی 
خرید محصول تا قبل از کاشت و برداشت، قیمت محصولات کشاورزان را مطابق 
فرمول توافقی و متناسب با تورم در زمان برداشت تعیین و هزینه خرید محصولات 
را پرداخت کند چرا که نرخ تضمینی سال آینده را امسال تعیین می کند و در این مدت 
ارزش پول به شدت افت می کند، طبیعی است که کشاورزان تمایلی به کشت و ادامه 
راه در مسیر کشاورزی نخواهند داشت، در خصوص پنبه هم وضع به همین صورت 
می باشد.  نماینده مردم کاشمر، بردسکن، خلیل آباد و کوهسر در مجلس یازدهم، در 
خصوص ضرورت تشکیل »شورای عالی صنعت نساجی ایران« متذکر شد: موضوع 
تشکیل شورای عالی صنعت نساجی که متولی حمایت از تمام تولیدکنندگان این 
حوزه از تولید پنبه تا پوشاک است، یکی از ضروریات مهم کشور می باشد و دولت ها 
باید در این زمینه سرمایه گذاری کنند چرا که صنعت نساجی و پوشاک بیشترین 

اشتغال پایدار را در دنیا دارد.
نیک بین با بیان اینکه صنایع نساجی و پوشاک در دنیا موتور محرکه رشد اقتصادی 
و اشتغال کشورها محسوب می شود، علت تحریم صنایع نساجی کشورمان از طرف 
دشمنان ایران را بیانگر اهمیت بالای این صنعت دانست بطوری که امروز نساجی 
اولین بخش اقتصادی تأمین کننده خالص درآمد ارزی ترکیه در همسایگی ماست.

 وی با تاکید بر اینکه صنعت نساجی ایران هم پای صنعت نفت در اشتغال زایی 
و کسب درآمد برای قشرهای مختلف از کشاورزان تا کارکنان بخش های مختلف 
صنعت و خدمات مانند پنبه پاک کنی، ریسندگی، پارچه بافی، رنگ ریزی، تولید و 
عرضه پوشاک و … مؤثر است، افزود: باید به منظور حمایت از این صنعت، از تشکیل 

»شورای عالی صنعت نساجی ایران« از بخش کشاورزی تا صنعت و بازار در یک 
شبکه و با یک مدیریت واحد حمایت کنیم و راه اندازی این شورا یک ضرورت و 
اولویت است.  نیک بین یکی از مهمترین حلقه های زنجیره اولیه شبکه ارزش افزوده 
صنعت نساجی را در بخش کشاورزی و تولید پنبه دانست که متأسفانه طی 25 سال 
گذشته مورد بی مهری قرار گرفته است و کشور از صادر کننده پنبه به کشورهای 
اروپایی به واردکننده پنبه تبدیل شده است و بیش از نیمی از نیاز خود را از واردات 

تأمین می کند.
 نماینده مردم کاشمر توان اشتغال زایی پنبه در بخش کشاورزی را 25 برابر سویا، 
چهار برابر ذرت، چهار برابر کلزا و شش برابر گندم اعلام و بیان کرد: این موارد 
مربوط به اشتغال زایی مستقیم کشت و تولید پنبه است و برای اشتغال زایی غیر 
مستقیم به ازای ایجاد یک شغل در زراعت پنبه، حدود پنج شغل در بخش صنعت 
و خدمات ایجاد می شود.  وی با توجه به اینکه امروزه نزدیک به 40 فرآورده از گیاه 
پنبه استخراج می شود که در صنایع ریسندگی، نساجی، روغن کشی، سلولزی و 
شیمیایی و حتی نظامی مورد استفاده قرار می گیرد، اضافه کرد: تهیه و تولید نخ و 
پارچه از محلول پنبه، تهیه خوراک دام، روغن خوراکی و صابون از تخم پنبه، تهیه 
الکل اتیلیک از پوست پنبه، تهیه کاغذ اسکناس و اوراق بهادار و موارد استفاده نظامی 
از لینتر پنبه، تولید کمپوست برای پرورش قارچ و … نقش مهم این محصول در 
دامداری، صنعت، اجتماعی و اقتصادی را مشخص می کند و موجب اشتغال در 

تمامی این صنایع می شود.
 نیک بین بیان کرد: افزایش سطح زیرکشت پنبه در کشور و بالا بردن راندمان 
برداشت در سطح و تولید پنبه با کیفیت مطلوب و عمل آوری بهینه محلوج پنبه 
در کارخانجات پنبه پاک کنی، علاوه بر جلوگیری از خروج ارز برای واردات پنبه، 
موجب توسعه کارخانجات ریسندگی، بافندگی و صنعت نساجی خواهد شد و علاوه 
بر افزایش ارزش افزوده صنعت نساجی و پوشاک موجبات ایجاد فرصت های شغلی 

و اشتغال پایدار برای تعداد زیادی از افراد جامعه را فراهم می سازد.
 وی یادآور شد: تناقض در تصمیم سازی و تصمیم گیری برای شبکه ارزش افزوده 
صنعت نساجی و بی تدبیری برخی مسئولان در صدور مجوز واردات پنبه، نخ 
پارچه و پوشاک در سال های گذشته و تصمیم و عمل جزیره ای بخش های مختلف 
در وزارتخانه های کشور، و همچنین قاچاق ویرانگر محصولات نساجی و پوشاک 
موجب شده است طی سال های گذشته با اخبار تعطیلی کارخانجاتی که تولید و 
صادرکنندگان نمونه و بزرگ نساجی کشور بودند مواجه شویم که بیکاری هزاران 
نفر را نیز به دنبال داشت و تأسف بار تر اینکه در برخی موارد مجوز واردت به 
محصولات دست چندم خارجی داده شده در حالی که تولیدکنندگان داخلی توانایی 

تولید آنها را داشته اند.
 این نماینده مردم در خانه ملت، توزیع منابع مالی و اعتباری کشور به صورت 
جزیره ای و بدون توجه به حلقه های قبل و بعد از زنجیره های ارزش افزوده صنعت 

یک نماینده مجلس: قیمت خرید پنبه باید متناسب با نرخ تورم در زمان برداشت باشد
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نساجی را به شرح زیر در وزارتخانه های کشور اعلام کرد:
* حمایت از ارتقای کیفیت و افزایش سطح زیرکشت پنبه، در وزارت جهاد کشاورزی

* حمایت از صنعت نساجی، در وزارت صنعت، معدن و تجارت
*حمایت از اشتغال پایدار و ایجاد فرصت های شغلی در وزارت تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی
بودن  اثربخش  به  منجر  را  ایران  نساجی  عالی صنعت  اندازی شورای  راه  وی 
برنامه های وزارتخانه های یاد شده در صنعت نساجی دانست و پیشنهاد داد این 
شورا با حضور نامبردگان ذیل تشکیل شود؛ وزیر و یا قائم مقام وزارتخانه های 
جهاد کشاورزی، صنعت، معدن و تجارت و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
معاون سازمان برنامه و بودجه، رؤسای کمیسیون های کشاورزی، صنعت و معدن، 

اشتغال در مجلس شورای اسلامی، معاونان صندوق توسعه ملی، معاونان اعتبارات 
بانک های کشاورزی، صنعت و معدن و سایر بانک های عامل و فعال در بخش های 
کشاورزی، صنعت و اشتغال و نمایندگان بخش خصوصی از اتاق بازرگانی، بخش 

کشاورزی و انجمن صنایع نساجی ایران.
نیک بین ارزش بازار جهانی نساجی را سه تریلیون دلار دانست که سه درصد تولید 
ناخالص داخلی کلی جهان را تشکیل می دهد و اذعان کرد: صنعت نساجی به عنوان 
هفتمین صنعت بزرگ جهان بر اساس تولید ناخالص داخلی است. صنعت نساجی 
یکی از صنایع پایه و قطب های ارز آور در کشورهای مختلف محسوب می شود لذا 
در کشور ما هم نیاز به بسترسازی مناسب در این بخش وجود دارد تا بتواند با ایجاد 

ارزش افزوده در کل شبکه در توسعه صنعتی کشور نیز، پیشرو باشد.

رییس کمیسیون مالیات، کار و تامین اجتماعی اتاق بازرگانی ایران اظهار کرد: 
اگر معافیت هایی که با این سبک و سیاق که در ایران داریم را مد نظر قرار دهیم که 
در دنیا این گونه نیست و همچنین نسبت مالیات به GDP را محاسبه کنیم شاید ما 2 
تا 2/5 برابر متوسط ارقام اعلامی پرداخت کنندگان مالیات پرداخت می کنند و نسبت 
وصول مالیات ما به GDP کمتر از کشورهای پیشرفته نخواهد بود و در کشورهای 

منطقه هم در صدر خواهیم بود.
محمود تولایی در مورد اظهارات ابراهیم رییسی، رییس جمهور منتخب، مبنی بر 
کاهش مالیات بخش تولید اظهار کرد: موضوع کاهش مالیات بخش تولید از قبل 
هم مطرح بوده اما متاسفانه هر بار گفتند و عمل نکردند. پیشنهاد اولیه ای که از طرف 
مجلس مطرح شد این بود که پنج درصد از مالیات بخش تولید کم کنند؛ در دولت هم 
این موضوع مطرح شد اما در نهایت آن را عملی نکردند. به گزارش جهان صنعت، 
وی افزود: این کاهش مالیات فقط می تواند به عنوان یک مشوق عمل کند و تاثیر 
آنچنانی روی تولید ندارد. چراکه هنوز نظام مالیات ما دقت زیادی ندارد. امیدواریم 
برنامه  مالیات   ستانی به سمتی برود که با دقت بیشتر و از طریق سامانه ها صورت 

گیرد؛ همچنین امیدواریم رییس جمهور منتخب بتواند این موضوع را اجرایی کند.
تولایی در ادامه با انتقاد از نحوه مالیات  ستانی در ایران گفت: میزانی که قرار است 

از مالیات تولید کم شود، میزان کمی است. نحوه محاسبه مالیات در دنیا به شکلی 
است که هزینه های حقوق گمرکی و عوارض و پرداخت های تامین اجتماعی هم 
جزو مالیات محسوب می شود اما در ایران همه این مبالغ به طور مستقل وصول و 
در جمع مالیات محاسبه نمی شود و بعد هم می گویند میزان مالیات در ایران نسبت 
به بقیه کشورها کمتر است. فرقی هم از این نظر بین مجلس ها و دولت ها نبوده و 

همه این کار را انجام می دهند.
وی افزود: در حالی که اگر معافیت هایی که با این سبک و سیاق که در ایران داریم 
را مد نظر قرار دهیم که در دنیا اینگونه نیست و همچنین نسبت مالیات به GDP را 
محاسبه کنیم شاید ما 2 تا 2/5 برابر متوسط ارقام اعلامی پرداخت کنندگان مالیات 
پرداخت می کنند و نسبت وصول مالیات ما به GDP کمتر از کشورهای پیشرفته 

نخواهد بود و در کشورهای منطقه هم در صدر خواهیم بود.
رییس کمیسیون مالیات، کار و تامین اجتماعی اتاق بازرگانی ایران در پاسخ به سوالی 
پیرامون میزان عملیاتی بودن این طرح بیان کرد: کاهش مالیات تولید از آنجا که 
میزان زیادی نخواهد بود، عملیاتی است. وقتی بودجه در یک سال برای مثال دو 

برابر می شود تغییر پنج درصدی مالیات باعث اتفاق خاصی نمی شود.
وی ضمن تاکید بر کم بودن تاثیر کاهش مالیات تولید و وجه تشویقی آن خاطرنشان 
کرد: از یک طرف تخفیفی داده می شود از طرف دیگر جبران می شود برای مثال 
الان مالیات های دیگری هم در حال اضافه شدن است. یعنی تفاوت چندانی ندارد 

که نرخ به چه میزان است، در هر حال عدد از بخش دیگری وصول می شود.
تولایی یادآور شد: ممکن است که 20 درصد از مالیات تولید کم شود اما تاثیر آن 
در کل مالیات وصولی بیشتر از 5 درصد نیست. چراکه این کاهش تنها از آن بخش 
تولید که شناسنامه دار است رخ می دهد و از بخش های دیگر مانند تجارت خدمات 
ساختمان یا گردشگری و… مالیات بر نقل و انتقالات املاک و از همه مهم تر 
مالیات ارزش افزوده مالیاتی کم نمی شود. بنابراین این کاهش رقم قابل توجهی 
نیست و بیشتر می توان گفت مشوق است ولی اینگونه رویکردها اگر عملی شود 

نشانه های خوبی برای توجه به تولید است.

 2 تا 2/5 برابر ارقام اعلامی مالیات پرداخت می کنیم
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به گفته نایب رییس کمیسیون تسهیل واردات اتاق بازرگانی ایران، کالاهای 
مصرفی به میزان قابل توجهی وارد کشور نمی شوند و واردات آنها بیشتر از طریق 
سنگین  خانگی  لوازم  واردات  مثال  برای  افزود:  وی  است.  غیررسمی  مبادی 
ممنوع است اما حتی شاهدیم که تبلیغ می شوند و کمتر از 24 ساعت به دست 

مصرف کننده می رسند. هیچ اقدامی هم برای جلوگیری از آن انجام نمی شود.
به گزارش ایلنا،  محمدرضا فاروقی در مورد افزایش قیمت 200 تا 500 درصدی 
کالاهای وارداتی در یک سال گذشته اظهار کرد: بین 85 تا 90 درصد کالاهای 

وارداتی ما؛ مواد اولیه، کالاهای واسطه ای و ماشین  آلات خطوط تولید است که 
طبیعتا قیمت ارز و خرید خارجی تاثیر بسزایی در قیمت آنها دارد.

به  اولیه  مواد  موقع  به  و همچنین عدم تزریق  بازار  در  و عدم ثبات  ارز  قیمت 
کارخانجات باعث شده که کالاهای مصرفی در بازار کم شود و در نبود عرضه 

قیمت ها نیز افزایش داشته باشد.
نایب رییس کمیسیون تسهیل واردات اتاق بازرگانی ایران افزود: در این خصوص 
که چرا در مورد کالاهای وارداتی افزایش قیمت داشته ایم ممکن است موضوع 
قیمت ارز و پرداختی های گمرک مطرح شود اما در حوزه گمرک هنوز اتفاق 
خاصی رخ نداده، تغییراتی که قرار است در مبنای محاسباتی گمرک و نرخ ارز 
مبنا اتفاق بیفتد هنوز اعمال نشده و تاثیری از نظر گمرک متوجه این کالاها 

نیست.
فاروقی تصریح کرد: از آنجا که واردات عموم کالاهای وارداتی ممنوع شده است، 
کالای کاملی وارد کشور نمی شود. اما افزایش قیمت کالاهای تولیدمحوری که 
این  یا تحویل،  به واسطه عدم ترخیص  وارد می شود، می تواند  آنها  اولیه  مواد 
کالاها در بازار باشد که علت آن نبود ثبات در بستر اقتصادی کشور است. به 
جز این مورد تغییر دیگری جز نوسانات نرخ ارز که همیشه وجود داشته در این 

مدت نداشتیم.

نایب رییس کمیسیون تسهیل واردات اتاق ایران؛ سود تعرفه ای؛ مانع واردات نیست

بر اساس اعلام وزارت صنعت، معدن و تجارت در 2 ماهه نخست امسال، بیش از 
595 میلیارد و 100 میلیون تومان تسهیلات به واحدهای صادراتی پرداخت شده 

است. این میزان تسهیلات به 43 واحد صادراتی پرداخت شده است.
 به گزارش اکسپورتنا، در این بازه زمانی 2  ماهه همچنین 26 واحد صادراتی برای 
دریافت 648 میلیارد و 900 میلیون تومان تسهیلات به بانک های عامل معرفی 

شده اند.

 همچنین از ابتدای خردادماه 1399 تا پایان اردیبهشت امسال بیش از یک هزار و 
848 میلیارد تومان تسهیلات به 117 واحد صادراتی اعطاء شده است.

 در این بازه زمانی، 352 واحد صادراتی برای دریافت تسهیلات ثبت نام کردند که 
از این تعداد 188 فقره معرفی به بانک برای دریافت بیش از سه هزار و 416 میلیارد 

تومان تسهیلات انجام شده است.
از  توسعه صادرات، یکی  موازات  به  تراز تجاری کشور  به مثبت شدن   کمک 
راهبردهای اصلی وزارت صنعت به شمار می آید. در این راستا سیاست های تجاری 
سال 1400 مبتنی بر توسعه تولید، اشتغال و توسعه صادرات غیرنفتی و در نهایت 

ورود به بازارهای جدید خواهد بود.
 بر اساس آخرین اعلام گمرک، مجموع تجارت خارجی ایران در بهار سال جاری 38 
میلیون و 400 هزار تن کالا به ارزش 20 میلیارد و 900 میلیون دلار بوده است که 
از نظر وزنی هفت میلیون و 700 هزار تن و از نظر ارزشی نزدیک به هفت میلیارد 

دلار نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد نشان می دهد.
 در بهار امسال 30 میلیون تن کالا به ارزش 10 میلیارد و 700 میلیون دلار از 
گمرکات کشور به نقاط مختلف جهان صادر و هشت میلیون و 400 هزار تن به 

ارزش 10 میلیارد و 200 میلیون دلار کالا وارد کشور شد.

اعطای 5۹5 میلیارد تومان تسهیلات به ۴۳ واحد صادراتی
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جدیدترین آمار اعلام شده از سوی مقامات کشور از کاهش قاچاق در سال 98 در 
بخش پوشاک حکایت دارد. بنابر این آمارها، حجم قاچاق پوشاک در ایران به حدود 
8/ 1 میلیارد دلار در سال 98 می رسد. سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
در حالی این موضوع را اعلام کرده که طبق اظهارات وی، قاچاق کالا در این بخش 

800 میلیون دلار افت داشته است.
به گزارش خبرگزاری فارس، حمیدرضا دهقانی نیا در مورد اجرای طرح مبارزه با 
پوشاک قاچاق گفت: در حال حاضر واردات پوشاک ممنوع است و تمامی تولیدات 

داخلی در این بخش مشمول شناسه گذاری است.
سخنگوی ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز اظهار کرد: بنابراین با توجه به 
زیرساخت های به وجود آمده با استعلام شناسه کالا، پوشاک قاچاق و غیرقاچاق 
قابل شناسایی است.وی افزود: اجرای طرح مبارزه با عرضه پوشاک قاچاق از ماه 

جاری نیز با شدت بیشتری دنبال خواهد شد.
دهقانی نیا در مورد عرضه پوشاک قاچاق در فضای مجازی، گفت: وقتی سطح 
عرضه برای کالای قاچاق محدود می شود طبیعی است عرضه کنندگان کالاهای 
قاچاق برای ادامه کار به فضای مجازی مهاجرت کنند به همین دلیل معاونت مقابله 
با ستاد مرکزی مبارزه با کالای قاچاق و ارز طی اقداماتی با کمک کارگروه و قرارگاه 
مربوطه اقدام به احصای فهرست مراکز و آدرس های کالاهای قاچاق )پوشاک، 
دخانیات، لوازم خانگی( در فضای مجازی کرده است و پس از بررسی های لازم در 
صورت قطعی شدن عرضه کالای قاچاق از سایت ها، نسبت به بسته شدن پورتال 
متخلف اقدام می شود. وی بیان کرد: پیرو اقدامات انجام شده در راستای مبارزه با 
عرضه کالای قاچاق در فضای مجازی تاکنون بیش از 300 سایت با هماهنگی 
ضابطان و قوه قضائیه مسدود شده است.دهقانی نیا بیان کرد: البته احصای قاچاق 
بودن یا قاچاق نبودن پوشاک در فضای مجازی کار ساده  ای نیست، زیرا در حال 
حاضر بخشی از پوشاک داخلی با کپی از برندهای مطرح به صورت زیرپله های 

عرضه می شود و به عنوان پوشاک برند خارجی عرضه می شود.
سخنگوی ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز افزود: براساس آمار تهیه شده 
عرضه پوشاک قاچاق از 6/ 2 میلیارد دلار به کمتر از 8/ 1 میلیارد دلار تا پایان سال 
98 رسیده است. وی با اشاره به تبلیغات گسترده پوشاک تولید داخل در رسانه ملی 
بیان کرد: به اذعان تولید کنندگان پوشاک داخلی با محدود شدن فضای عرضه 
برندهای خارجی فضای برای عرضه پوشاک با برندهای مطرح ایرانی فراهم شده 
به  طوری که اکنون شاهد تبلیغات گسترده برخی برند ها از رسانه های مختلف هستیم 

در حالی که پیش از این چنین فضایی برای عرضه فراهم نبود.

کاهش ۸۰۰ میلیون دلاری قاچاق پوشاک در سال۱۳۹۸

محلول کلوئیدی آنتی باکتریال توسط یک شرکت دانش بنیان تولید شد که این ماده 
در صنعت نساجی کاربرد دارد.

 محلول کلوئیدی آنتی باکتریال توسط ایجاد پوشش نانویی از آلودگی میکروبی 

الیاف، نخ و منسوجات جلوگیری می کند. انواع باکتری، ویروس و قارچ، پس از قرار 
گرفتن در معرض منسوجات ضد باکتری حاوی این نانوذرات نقره به طور کامل از 

بین می روند.
به گزارش ستاد توسعه فناوری نانو، کاربرد الیاف حاوی نانوذرات نقره در پوشاک، 
پارچه های پرده ای، ملحفه، رومبلی، رومیزی، روکش صندلی، کالای خواب، حوله، 
کاغذ دیواری های پارچه ای، چادرهای مسافرتی، چادرهای نگهداری مواد غذایی، 
کیسه خواب، و همچنین کفپوش هایی نظیر فرش دستبافت و ماشینی، موکت و 

منسوجات پزشکی مانند ارتوپدی، پانسمان و یکبار مصرف است.
در حال حاضر این شرکت محصولات نانویی مختلفی نظیر مواد ایجاد خواص 
ضدآب و ضدلک برای منسوجات و فرش تولید می کند. این شرکت محصولاتی 
نیز برای ایجاد خواص ضدباکتری دارد که برای استفاده در کالاهای مختلف بهینه 

سازی شده است.

تولید نانوکلوئید نقره برای تولید پارچه های آنتی باکتریال
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از خرداد سال گذشته تا پایان اردیبهشت 1400 معادل 352 واحد برای دریافت 
تسهیلات مخصوص واحدهای صادراتی ثبت نام کردند که 188 واحد به بانک 
معرفی و درنهایت 117 واحد موفق به دریافت 1848 میلیارد تومان از این تسهیلات 
شدند که یعنی حدود 33 درصد متقاضیان موفق به دریافت تسهیلات مخصوص 
واحدهای صادراتی شدند.  بر اساس این آمار در دو ماهه امسال بیش از 2352 
میلیارد تومان در قالب 628 فقره تسهیلات برای تامین مالی بنگاه های تولیدی 
کوچک، متوسط و طرح های نیمه تمام با پیشرفت بالای 60 درصد، در راستای 
اقتصاد مقاومتی و بیش از 1218 میلیارد تومان تسهیلات برنامه تولید و اشتغال 

)تبصره 18( در قالب 137 فقره به استان های مختلف پرداخت شده است.
به گزارش اکسپورتنا، در این مدت 1246 مورد ثبت نام برای استفاده از تسهیلات 
رونق تولید انجام شده که 426 مورد برای دریافت بیش از 3439 میلیارد تومان 
تسهیلات به بانک ها معرفی شدند و در نهایت 628 فقره تسهیلات به ارزش بیش 
از 2352 میلیارد تومان پرداخت شده است. یعنی حدود 50 درصد از کل ثبت نام 

کنندگان در فروردین امسال موفق به دریافت این تسهیلات شدند.
در مورد تسهیلات تولید و اشتغال اطلاعات پرداختی تا از ابتدا پایان اردیبهشت نیز 
منتشر شده که نشان می دهد از اسفند ماه سال 1397 تا آخر فروردین 1400، حدود  
7660 مورد ثبت نام برای استفاده از تسهیلات برنامه تولید و اشتغال انجام شده که 
2766 مورد برای دریافت تسهیلات 20 هزار و 685 میلیارد تومانی به بانک معرفی 
شده اند. در نهایت 1512 مورد پرداخت تسهیلات به ارزش 9916 میلیارد تومان 

صورت گرفته است. یعنی حدود 19 درصد از کل ثبت نام کنندگان موفق به دریافت 
این تسهیلات شدند.  همچنین در دو ماهه اول امسال 181 مورد ثبت نام برای 
استفاده از تسهیلات برنامه تولید و اشتغال انجام شده که 11 مورد برای دریافت 
تسهیلات 248 میلیارد تومانی به بانک معرفی شده اند. در نهایت 137 مورد پرداخت 
تسهیلات به ارزش 1218 میلیارد تومان صورت گرفته است. یعنی حدود 75 درصد 

از کل ثبت نام کنندگان موفق به دریافت این تسهیلات شدند.
 لازم به یادآوری است که تسهیلات تبصره 18 قانون بودجه با بهره 14 درصد 
پرداخت می شود که متقاضیان می توانند با ثبت نام در سامانه بهین یاب از این ظرفیت 
در راستای تامین سرمایه در گردش، نوسازی و بازسازی و یا تکمیل واحدهای 

تولیدی بالای 60 درصد پیشرفت فیزیکی استفاده کنند.
 همچنین بر اساس این آمار از خرداد سال گذشته تا پایان اردیبهشت 1400 حدود 
352 واحد برای دریافت تسهیلات مخصوص واحدهای صادراتی ثبت نام کردند 
که 188 واحد به بانک معرفی شدند و در نهایت 117 واحد موفق به دریافت 1848 
میلیارد تومان از این تسهیلات شدند. یعنی حدود 33 درصد متقاضیان موفق به 

دریافت تسهیلات مخصوص واحدهای صادراتی شدند.
 در دو ماهه امسال نیز 43 فقره تسهیلات به مبلغ 595 میلیارد تومان به واحدهای 
صادراتی پرداخت شده است. در این مدت 59 فقره ثبت نام برای پرداخت تسهیلات 
به واحدهای صادراتی انجام شده بود و 26 مورد به به بانک ها معرفی شده بودند که 

یعنی 72 درصد متقاضیان موفق به دریافت این تسهیلات شدند.

۳۳ درصد واحدهای صادراتی متقاضی، تسهیلات دریافت کردند

معاون وزیر و رئیس هیات عامل ایدرو از آغاز عملیات اجرایی خط جدید بافندگی 
و تکمیل خط چاپ و رنگرزی شرکت گسترش صنایع بافت بلوچ خبر داد .

محسن صالحی نیا با بیان اینکه پس از برگزاری مناقصه شناسایی و انتخاب 
پیمانکار ، تحویل محل اجرای پروژه صورت پذیرفته است، گفت : پیمانکار عملیات 

احداث و آماده سازی محوطه واحد بافندگی را آغاز کرده است .
به گزارش شاتا،  به گفته وی برآورد ساخت و آماده سازی سالن بافندگی حدود 800 

میلیارد ریال است .
معاون وزیر و رئیس هیات عامل ایدرو با اشاره به اینکه مذاکرات با تامین کنندگان 
معتبر و جهانی ماشین آلات بافندگی و خط چاپ با کیفیت بالا و مجهز به فناوری 
روز دنیا انجام شده است ، تصریح کرد : برآورد هزینه تامین ماشین آلات طرح معادل 
ده میلیون یورو است که در مجموع معادل ارزش ریالی روز سرمایه گذاری این طرح 

توسعه ای در منطقه محروم ایرانشهر حدود 3800 میلیارد ریال می باشد.
گفتنی است که خط جدید بافندگی و تکمیل خط چاپ و رنگرزی شرکت گسترش 
صنایع بافت بلوچ ظرفیت تولید 18 میلیون متر مربع انواع پارچه تترون و ملحفه ای 

در سال را دارد و قرار است طبق برنامه در مدت 18 ماه ساخته شود .
میزان اشتغالزایی این طرح حدود 300 نفر است . واحد ریسندگی شرکت بافت بلوچ 
با ظرفیت تولید 15 تن انواع نخ در تیر ماه سال گذشته با دستور رئیس جمهور به 

بهره برداری رسیده بود .

معاون وزیر صمت خبر داد:آغاز عملیات احداث واحد های بافندگی و چاپ بافت بلوچ
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دبیر اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران گفت: اگر مسئولان 
ستاد قاچاق کالا و حتی تولیدکنندگان برخورد با قاچاقچیان کالا را استمرار 
ندهند حتی چنانچه ما شاهد کاهش قاچاق پوشاک هم در جامعه بوده ایم به 

مرور این موضوع برگشت پیدا خواهد کرد.
از اسفندماه سال گذشته  اینکه  به  با اشاره  سعید قدیری در گفت وگویی 
برخورد با برندهای محرز قاچاق در سطح عرضه متوقف شده است، اظهار 
کرد: به جهت فضای انتخاباتی برخورد با برندهای محرز قاچاق که در سطح 
عرضه کالا به فروش می رسانند متوقف شد اما در حال حاضر با گذشت 

شرایط انتخاباتی این موضوع اجرایی نشده است.
به گزارش گسترش صنعت، وی با اعلام اینکه توقف برخورد با برندهای 
محرز قاچاق عاملی شد تا در سه ماهه پایانی سال گذشته بازار پوشاک کشور 
به راحتی در اختیار آنها قرار گیرد، افزود: در سال جاری برای رفع این مشکل 
جلساتی را با ستاد قاچاق کالا برگزار کرده ایم که در نهایت در آنجا تاکید 
کردیم علاوه بر برخورد با برندهای محرز قاچاق با برندهای غیر محرز قاچاق 

هم در سطح عرضه باید برخورد لازم صورت گیرد.
چرا که این دسته از برندها قبل از سال 97 مجوز واردات و فروش پوشاک 
را دریافت کرده بودند اما این مجوز با رعایت شروطی به آنها اختصاص پیدا 
کرده بود و آنها باید بخشی از سرمایه گذاری خود را به ساخت داخل پوشاک 

متمرکز کرده و به مرور سرمایه گذاری خود را در این بخش افزایش دهند.
دبیر اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران اضافه کرد: اما بعد از 
سال 97 واردات پوشاک به کشور ممنوع شده و در شرایط فعلی اگر این دسته 
از برندها بخواهند در بازار فعالیت کنند نخست باید عملکرد آنها در سالهای 
گذشته مورد بررسی قرار گرفته و میزان عرضه و تولید آنها ارزیابی شود. چرا 
که بعد از سه سال انها باید 100 درصد سرمایه گذاری خود را در محل ساخت 

داخل انجام دهند.

 قدیری با اعلام اینکه درسال جاری ستاد قاچاق کالا در جلسه 20 اردیبهشت 
ماه اعلام کرده است که قاچاق پوشاک کمتر از 500 میلیون دلار شده است، 
قاچاق مشکل  میزان  به کاهش  توجه  با  اعلام شده  این جلسه  در  گفت: 
اساسی صنعت پوشاک امروز دیگر قاچاق نبوده و باید در بخش رفع موانع 

تولید اقدمات اساسی صورت گیرد.
وی با تاکید براینکه براساس منویات رهبری باید هرگونه کار اجرایی آثار و 
نتایج مثبت خود را در سطح جامعه نشان دهد، تصریح کرد: ما اثر کاهش 
قاچاق پوشاک را در کشور مشاهده نمی کنیم به نوعی که همچنان وجود 
کالاهای قاچاق در کشور احساس می شود کما اینکه ما در سال 97 و 98 
کاهش حجم واردات کالاهای قاچاق به کشور را ملموس دانسته و حتی از 
ستاد قاچاق کالا در این رابطه تشکر هم کردیم اما در شرایط فعلی ما اثری 

از کاهش قاچاق پوشاک به کشور نمی بینیم.                               
اگر  کرد:  تصریح  ایران  پوشاک  و  نساجی  صادرات  و  تولید  اتحادیه  دبیر 
مسئولان ستاد قاچاق کالا و حتی تولیدکنندگان برخورد با قاچاقچیان کالا را 
استمرار پیدا ندهند اگر ما شاهد کاهش قاچاق پوشاک هم در جامعه بوده ایم 

به مرور این موضوع برگشت پیدا خواهد کرد.
قدیری اضافه کرد: درشرایط فعلی که مناطق آزاد افزایش پیدا کرده و ثبت 
سفارش ازاد است به طور حتم باید مقابله با ورود کالاهای قاچاق به کشور با 
جدیت انجام شود. ما امروز گله مند هستیم قرار بود در روند طرح ساماندهی 
بازار پوشاک طرح های مختلفی اجرا شود اما ما هنوز در اجرای طرح اول 
که برخورد با برندهای محرز قاچاق هست به صورت کامل موفق نبوده ایم.

وی گفت: ما از مسئولان کشور درخواست می کنیم علاوه بر اجرای جدی 
مرحله نخست برخورد با برندهای محرز و غیرمحرز پوشاک قاچاق در کشور 
مراحل بعدی آنها که فرایند عرضه کالا در کشور توسط برندها است را نیز 

با جدیت پیگیری کنند.

ورود پوشاک قاچاق به کشور اوج گرفت
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از آنجا که بر اساس قانون، شهرک های صنعتی از حریم قانونی و استحفاظی شهرها 
مستثنی هستند، شهرداری ها مجاز به ارائه هیچ خدماتی به نواحی و شهرک های 
صنعتی نبوده و تمامی هزینه های مرتبط آنها نیز باید توسط صنعتگران تامین شود.

در همین رابطه بود که مقرر شد تا بخشی از پرداختی صنعتگران به عنوان مالیات بر 
ارزش افزوده جهت نگهداری و اداره شهرک های صنعتی به آنها بازگردد.

به گزارش جهان صنعت، در این رابطه در نشست علنی اول بهمن ماه 1398 مجلس، 
نمایندگان با اکثریت آرا با لایحه مالیات بر ارزش افزوده موافقت کردند که طبق 
تبصره 4 این ماده قرار شد تا یک درصد از مالیات و عوارض بر ارزش افزوده این 
قانون به منظور تامین مالی مورد نیاز شهرک ها برای ایجاد، تکمیل و نگهداری 
زیرساخت ها در حساب ویژه ای واریز شود. با این حال و علیرغم موافقت مجلس 
با این لایحه و اهمیت این موضوع برای نواحی صنعتی نه تنها این لایحه اجرایی 
برای  ارزش افزوده  بند یک درصد  اکنون خبر می رسد که مجلس  بلکه  نشده، 

شهرک های صنعتی را نیز به یکباره از دستور کار خارج و حذف کرده است.
در این رابطه صابر پرنیان مدیرعامل شهرک های صنعتی استان تهران در 
خصوص آسیب های این مساله توضیح می دهد: هر واحد تولیدی 9 درصد مالیات 
بر ارزش افزوده به دولت پرداخت می کند که 3 درصد از آن سهم شهرداری هاست.

از آنجا که شهرک های صنعتی از قانون شهرداری ها مستثنی هستند، شهرداری 
خدماتی به شهرک ها ارائه نمی دهد. از این رو قانونگذار چند سال قبل به جهت 
رسیدگی به زیرساخت شهرک های صنعتی مانند شبکه گاز، آب، برق، تصفیه خانه ها، 
راه ها، فضای سبز و... مقرر کرده بود که یک درصد از این 3 درصد به شهرک های 

صنعتی جهت نوسازی و بهسازی زیرساخت های تولید بازگردد.
این موضوع در مجلس قبل تصویب شده بود، اما در اجرا مطابق دستورالعملی که 
ابلاغ شد، یک ریال هم به شهرک های صنعتی از این یک درصد پرداخت نشد. در 
مجلس جدید هم رییس مجلس هیاتی را مامور رسیدگی به این موضوع کرد و خود 
ایشان نیز طی بازدیدی که از شهرک های صنعتی داشتند، مجدد طرح را تصویب 

کرده و به شورای نگهبان فرستادند.
در اینجا نکته مهم این است که وقتی دولت یک بار شهرک ها را ساخته، مجددا 
قانون اجازه نوسازی و بهسازی را به دولت در شهرک های صنعتی نمی دهد. مثلا 
دولت ده سال قبل یک خیابان را در شهرکی آسفالت کرده، ولی دیگر پس از 10 

سال نمی تواند مجددا این خیابان را آسفالت کند.
در نتیجه و در بررسی نهایی و ارجاع ایراد شورای نگهبان که اتفاقا به بند یک درصد 

هم مربوط نبوده، به یکباره شاهد هستیم که این قانون مصوب نشده است.
وی در ادامه می افزاید: در این رابطه معتقدیم که در سال تولید، پشتیبانی ها و 
مانع زدایی ها، این اقدام مجلس تیر خلاصی بر پیکره تولید کشور بود؛ چرا که اگر این 
قانون به صورت فوری اصلاح نشده و منابع مالی برای نگهداری، توسعه و بهسازی 
زیرساخت ها اختصاص نیابد، هشدار می دهیم که در طول سال های آینده با تعطیلی 

گسترده واحدهای صنعتی در سراسر کشور مواجه خواهیم شد.

مدیرعامل شهرک های صنعتی استان تهران در پاسخ به این سوال که توجیه مجلس 
برای حذف این بند چه بوده است؟ پاسخ می دهد: تا آخرین لحظه تمامی نمایندگان 
به خصوص اعضای کمیسیون صنایع و ریاست مجلس به ما اعلام کرده بودند که 
این قانون تصویب شده و به زودی ابلاغ می شود. اما در کمال ناباوری و در لحظه 
آخر متوجه حذف این بند شده ایم. به همین دلیل است که از نمایندگان مردم توقع 
داریم در اسرع وقت چنین ظلمی به تولید را جبران کنند. امکان ندارد چنین قانونی 
که منطبق با تولید و پشتیبانی بوده و از همه مهم تر حق طبیعی و قانونی واحدهای 
صنعتی برای بازگشت بخش اندکی از پولشان جهت تکمیل زیرساخت های محیط 

کارشان است، اینچنین مورد بی توجهی قرار بگیرد.
لذا من به عنوان صدای صنعتگران تاکید می کند که از آنجا که این قانون جدیدا 
ابلاغ شده و صنعتگران هنوز چندان از آن مطلع نیستند، به شدت روی این مساله 
مطالبه گر خواهیم بود. در این رابطه گزارشی هم برای رییس مجلس و رییس 
کمیسیون صنایع تنظیم و تصریح کرده ایم که در سال پشتیبانی از تولید از مجلس 
انقلابی انتظار مانع زدایی داریم، نه اینکه با حذف چنین بند مهمی پیکره اصلی تولید 

متوجه آسیب های غیرقابل جبرانی شود.
پرنیان در ادامه می گوید: برای مشخص شدن عمق مطلب یک مثال می زنم. به 
عنوان نمونه در شهرک شمس آباد که بزرگترین شهرک صنعتی کشور با وسعت سه 
هزار هکتار است، لوله های شبکه آب از جنس آزبست و با قدمتی 30ساله است. به 
همین دلیل از آنجا که عمر این لوله ها به سر آمده، اکنون به واسطه شکست آنها در 

انتقال آب مشکلات عدیده ای ایجاد شده است.
مدیرعامل شهرک های صنعتی استان تهران همچنین در خصوص ظرفیت تولید 
شهرک های صنعتی و نیز مهم ترین مشکلات آنها توضیح می دهد: ما تقریبا چیزی 
در حدود 35 هزار طرح صنعتی نیمه تمام داریم که در صورت حمایت به تولید رسیده 

و تا سه سال آینده توان ایجاد 1/2 میلیون شغل پایدار را خواهند داشت.
از سوی دیگر حدود 10 هزار واحد صنعتی تعطیل داریم که با وجود دارا بودن 
زیرساخت های لازم، 90 درصد آنها مشکل تامین مالی، سرمایه در گردش و سرمایه 
ثابت جهت بهسازی و نوسازی ماشین آلات خود را دارند. همچنین نیمی از واحدهای 

صنعتی زیر ظرفیت تولید می کنند که دلیل این امر هم مشکلات مالی است.
در واقع پاشنه آشیل تولیدی ما تامین سرمایه در گردش و سرمایه ثابت ماشین آلات 
است. از این رو وقتی تورم بالا رفته و نرخ ارز نیز چند برابر افزایش یافته، نیاز به 
سرمایه در گردش نیز چندین برابر افزایش یافته است. در حالی که همچنان هم از 

سوی بانک ها و موسسات مالی پشتیبانی مناسب صورت نگرفته است.
به همین دلیل اگر در دولت جدید نگاهی ملی به سمت هدایت منابع مالی و بانکی 
به سمت تولید داشته باشد، به شکوفایی جهش تولید خوشبین هستیم؛ چرا که بستر 
آماده است و تنها نیاز به تامین مالی دارد. در واقع امروز دلیل 90 درصد از مشکلات 
واحدهای صنعتی که زیر ظرفیت فعالیت می کنند، به همین موضوع مهم تامین مالی 

و سرمایه در گردش بازمی گردد.

زخم قانونگذار بر پیکر صنایع کوچک
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ترکیه با کمبود مواد اولیه برای تولیدات کالاهای صادراتی رو به رو است.  کاهش 
تولید پنبه یکی از عوامل تولید پارچه برای توسعه لباس های آماده صادراتی برای اروپا 
شده است. از سوی دیگر بازار تقاضا در اتحادیه اروپا برای خرید از ترکیه متزلزل است 

و ثبات بازار خرید برای تهیه مواد اولیه برای تولید را بر هم زده است.
به گزارش جهان  صنعت، ترکیه که لزوما باید بعضی از اقلام و اجناس تولید پارچه 
و پوشاک آماده را از خارج تامین کند با کمبود مواد اولیه وارداتی و قیمت بالای آنها 
در مبادی خرید رو به رو است. از روی دیگر نوسانات ارز مشکل دیگر تولیدکنندگان 

برای واردات بعضی از اقلام مورد نیاز است.
با توجه رکودی که سال قبل به صورت بحرانی بازار پوشاک ترکیه را در بر گرفت 
و تولیدکنندگان پوشاک آماده با توقف پرداخت های خریداران و عدم ارائه سفارشات 
جدید مواجه شدند که علت آن اوج گیری کووید19 و بسته بودن بسیاری از مراکز 
خرید بوتیک ها و مزون ها در اروپا بود.امسال در 5 ماه آخر یعنی از دی ماه 1399 تا 

خرداد 1400 با صادراتی بالغ بر 7/6 میلیارد دلار مواجه بود این امر یعنی 39درصد 
افزایش نسبت سفارش صادراتی نسبت به سال 2020 ناگفته نماند که صادرات 
ترکیه در حوزه پوشاک )لباس و کیف( قریب 28 میلیارد دلار بوده است که اگر 
پنج ماه اول رقم صادرات 7/6 میلیارد باشد لزوما برای رونق در حوزه پوشاک باید 
در هفت ماه آینده سال میلادی رقمی قریب با 19 میلیارد دلار را صادر نماید و الا 

بیشترین کارگاهای کوچک یعنی واحدهای زیر 50 نفر را دچار مشکل می کند.
عثمان آردلات کارشناس اقتصادی حوزه پوشاک معتقد است که مشکل اساسی 
برای تامین بازار و صادرات قیمت های روزافزون مواد اولیه است بالاخص موادی 
که در ترکیه تولید نمی شود باید از خارج وارد شود و پنبه بالاخص باید از ترکمنستان 
و با کشور ثالث تهیه شود و معتقد است عدم ثبات بازار خرید نیز باعث تزلزل در 
برنامه ریزی خرید مواد اولیه و حفظ خط سفارش در انبارهاست.یکی از مشکلات 
احتکار مواد اولیه، پنهان کاری و حفظ مواد اولیه پوشاک در انبارهای محتکرین است.

بازار پوشاک ترکیه برای ماه های بعد با افزایش قیمت مواد اولیه عرضه کالا آماده 
سفارشات مکتوب 2020 و تولید مواجه است.در این خصوص جلال ابراهیمی مدیر 
مرکز مطالعات و پژوهش ایران و ترکیه می گوید سودآوری وقتی ممکن است که 
عرضه و تقاضا با قیمت مواد اولیه به کار گرفته و قیمت تمام شده کالا و هزینه های 
مصرف و زمان ایستایی کالا تا قبل از ورود به بازار و پرداخت ها همخوانی داشته 

باشد و الا افزایش رقم گردش مالی و ارقام و تعداد معنایی نخواهد داشت. 
وی با استناد با ارقام و داده های 100 شرکت برتر تولیدی ترک می گوید گردش مالی 
غیرفزاینده به دلار و فرسایش سهام در 100 شرکت بزرگ محسوس است و هشدار 
بر این است که باید تحولات را از دریچه سودآوری به دلار ارزیابی شود و الا هوای 

مه آلودی به بازار پوشاک آماده ترک حاکم خواهد شد.

مدیر مرکز مطالعات ایران و ترکیه خبر داد: احتکار در بازار مواد اولیه ترکیه

رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران از افزایش 68 درصدی صادرات کشور 
در سه ماهه نخست امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته خبر داد.

 حمید زادبوم گفت: در سه ماه نخست امسال 30 میلیون تن کالا به ارزش 10 
میلیارد و 700 میلیون دلار صادر شد که از نظر ارزشی 68 درصد و از نظر وزنی 38 

درصد رشد را در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته نشان می دهد.
وی افزود: در این مدت 8 میلیون و 400 هزار تن کالا به ارزش 10 میلیارد و 200 
میلیون دلار وارد کشور شد که در مقایسه با سه ماهه نخست سال گذشته، از نظر 

وزنی 6 درصد کاهش و از نظر ارزشی 34 درصد افزایش داشته است.
زادبوم با بیان اینکه تراز تجاری کشور در سه ماهه نخست امسال 500 میلیون 
دلار مثبت شده است، گفت: بیشترین مقاصد صادراتی کالا های ایران در سه ماهه 

نخست امسال به ترتیب چین، عراق، امارات، ترکیه و افغانستان بوده است.
وی  افزود: همچنین در سه ماهه نخست امسال مبدا واردات کالا به کشور به ترتیب 

کشور های امارات، چین، ترکیه، آلمان و سوئیس بوده است.

افزایش ۶۸ درصدی صادرات در ۳ ماه نخست
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مبادلات تجاری ایران و چین در 5 ماهه نخست امسال میلادی با افت 14 درصدی 
نسبت به مدت مشابه سال قبل مواجه شد و به حدود 5.5 میلیارد دلار رسید.

گمرک چین اعلام کرد مبادلات تجاری ایران و چین در پنج ماه نخست امسال 
میلادی به حدود 5.5 میلیارد دلار رسیده است.

مبادلات ایران و چین در ماه های ژانویه تا می  امسال با افت 14 درصدی نسبت 
به مدت مشابه سال قبل مواجه شده است. مبادلات دو کشور در ماه های ژانویه تا 

می 2020 حدود 6.4 میلیارد دلار اعلام شده بود.
واردات چین از ایران در پنج ماه نخست امسال میلادی به 2.5 میلیارد دلار رسیده 

که این رقم با افت 7 درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل مواجه شده است. 
چین در ماه های ژانویه تا می  2020 بالغ بر 2.7 میلیارد دلار کالا از ایران وارد کرده 

بود. نفت کالای عمده وارداتی چین از ایران است.
صادرات چین به ایران نیز در ماه های ژانویه تا می 2021 کاهش 19 درصدی داشته 
و به 3 میلیارد دلار رسیده است. چین در مدت مشابه سال قبل 3.7 میلیارد دلار کالا 
به ایران صادر کرده بود.  تراز تجاری ایران و چین در این دوره حدود 500 میلیون 

دلار به نفع چین بوده است.

کنفرانس تجارت و توسعه سازمان ملل آنکتاد اعلام کرد سرمایه گذاری مستقیم 
خارجی در ایران در سال 2020 افت 11 درصدی داشته و به 1.342 میلیارد دلار 
رسیده و رتبه ایران از سال 96 به بعد 27 پله در میان کشورهای مورد بررسی نزول 

کرده است.

ایران در سال 2019  با 23 پله نزول جایگاه 78 و در سال 2018 با 10 پله نزول 
جایگاه 55 را به خود اختصاص داده بود. جایگاه ایران در سال 2017 )1396( برابر 

با 45 بود.

تجارت ایران و چین چقدر است؟

افت ۱۱ درصدی سرمایه گذاری مستقیم خارجی در ایران

به موجب تصمیم ستاد ملی کرونا، بسته حمایت از کسب و کارهای آسیب دیده از 
کرونا تا شهریور 1400 تمدید شد.

مصوبه هفتاد ویکمین جلسه ستاد ملی مدیریت کرونا مبنی بر تمدید بسته حمایت 
از کسب و کارها و مشاغل به شدت آسیب دیده از کرونا که به تایید مراجع ذیربط 
و رئیس جمهوری رسیده، ابلاغ شد. بر این اساس، مهلت ثبت نام مشاغل و کسب 
وکارهای به شدت آسیب دیده از کرونا که متقاضی اخذ تسهیلات کرونایی هستند، 
تا پایان شهریور ماه 1400 و با شرایط دستورالعمل ابلاغ شده قبلی توسط کارگروه 

اقتصادی مقابله با کرونا تمدید شده است.
به گزارش روابط عمومی اتاق تهران، این بسته شامل حمایت های مالیاتی، بانکی، 
بیمه ای و سایر حمایت ها بوده و به موجب مصوبه کارگروه مقابله با پیامدهای 
اقتصادی ناشی از بیماری کرونا، مراکز آموزشی، آموزشگاه  ها و مهد کودک ها، مراکز 
فرهنگی، هنری و رسانه ای، موزه ها، سینماها و تئاترها، مراکز تفریحی، باغ وحش ها 
و شهربازی ها، مراکز ورزشی، مراکز مربوط به گردشگری، شرکت های حمل  و نقل  
مسافر برون   شهری، مراکز پذیرایی، قنادی،  آرایشگاه های  مردانه، زنانه مشمول این 
بسته حمایتی خواهند بود. یکی از تسهیلات در نظر گرفته شده در این مصوبه برای 
حمایت های مالیاتی، آن است که برای مشاغل و کسب و کارهای به شدت آسیب 
دیده از کرونا،  بدهی مالیاتی قطعی شده  مالیات های عملکرد و ارزش افزوده که 
تاریخ سررسید پرداخت آنها تا پایان سال 1399 بوده است، تا تاریخ 31 شهریور ماه 
سال جاری بدون محاسبه جریمه دیرکرد برای مدت مذکور امهال می شود. همچنین 
به موجب حمایت های بانکی، اقساط تسهیلات دریافتی این کسب و کارهای آسیب 
دیده که موعد پرداخت آنها در چهارماهه اول سال 1400 بوده و در این بازه زمانی 
پرداخت نشده، منوط به آنکه بدهی آنها به شبکه بانکی تا تاریخ اول بهمن 1399 
در طبقه جاری قرار گرفته باشد به انتهای دوره تقسیط منتقل می شود تا طی چهار 

قسط پس از آخرین قسط وصول شود.

تمدید بسته حمایت از کسب وکارهای آسیب دیده از کرونا تا شهریور ۱۴۰۰
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دبیر کمیته اقدام ارزی:  363 صادرکننده 11 میلیارد و 100 میلیون یورو از تعهدات 
ارزی خود را به چرخه اقتصادی کشور بازنگردانند.

این تعداد از صادرکنندگان 11 میلیارد و 100 میلیون یورو تعهد ارزی ایفا نشده دارند 

که 65 درصد کل تعهدات ارزی ایفا نشده را به خود اختصاص داده اند. از مجموع 24 
هزار و 698 صادرکننده، 243 نفر بین پنج تا 10 میلیارد یورو تعهد معوق داشته اند 

که یک میلیارد و 700 میلیون یورو به چرخه اقتصادی کشور پرداخت نکرده اند.

عدم بازگشت ۱۱ میلیارد یورو از تعهدات ارزی ۳۶۳ صادرکننده

معاونت طرح و برنامه وزارت صمت در گزارشی از افزایش بیش از 63 درصدی 
صدور کارت بازرگانی در دو ماه ابتدایی 1400 خبر داد.

  معاونت طرح و برنامه وزارت صمت در گزارشی تعداد کارت های بازرگانی صادر 
شده در فروردین و اردیبهشت امسال را یک هزار و 82 فقره اعلام کرد که در 

مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 63 و 7 دهم درصد رشد داشته است.
به گزارش اکسپورتنا، بر اساس اطلاعات منتشر شده از سوی معاونت طرح و برنامه 
وزارت صمت، این در حالی است که در دو ماه فروردین و اردیبهشت سال 99، تعداد 
661 فقره کارت بازرگانی صادر شده بود؛ همچنین در این مدت، تعداد 24 پروانه 
فنی و مهندسی )رشد 71.4 درصدی(، 3 جواز تاسیس مرکز پژوهش های صنعتی 
و معدنی و 34 فقره جواز خدمات فنی و مهندسی )رشد 21.4 درصدی( صادر شده 

است.
این در حالی است که تعداد پروانه های صنفی صادر شده در این بازه زمانی  )فروردین 
و اردیبهشت 1400( با 29 درصد کاهش در مقایسه با مدت مشابه سال 99 به 65 

هزار و 720 فقره کاهش پیدا کرده است.

رشد ۶۳ درصدی دریافت کارت  بازرگانی در 2 ماهه ۱۴۰۰

 مدیرکل دفتر پیشگیری از قاچاق کالا و ارز گفت: از آنجا که شاهد بودیم در 
گمرکات مسافری مصوبه میزان واردات پوشاک همراه با مسافر تا سقف 80 دلار 
به خوبی اجرا نمی شود، لذا بخشنامه ای برای نظارت بیشتر بر اجرای مصوبه مذکور 

به گمرکات ابلاغ شده است. 
امیرمحمد پرهام فر در گفت وگو با خبرگزاری فارس، با اشاره به ممنوعیت واردات 
پوشاک از سال 97 گفت: بر اساس قانون مصوب هر مسافر مجاز به واردات کالای 
همراه با مسافر تا سقف 80 دلار است. مدیرکل دفتر پیشگیری از قاچاق کالا و 
ارز ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز افزود: یکی از اقدامات ستاد در رابطه با 
مبارزه با قاچاق کالا اجرای طرح مبارزه با عرضه قاچاق پوشاک است که از زمان 
اجرا تاکنون نتایج بسیار خوب و مثبتی داشته، به طوری که کاهش عرضه پوشاک 
قاچاق کاملا ملموس است. وی اظهار کرد: به اذعان تولیدکنندگان پوشاک داخلی 
از زمان اجرای طرح مبارزه با پوشاک قاچاق در سطح عرضه 30 درصد تولید داخلی 
افزایش یافته است.پرهام فر بیان کرد: بر این اساس با اجرای موفق طرح مبارزه با 
عرضه پوشاک قاچاق و جمع شدن پوشاک قاچاق از سطح بازار تولیدکنندگان 30 

درصد برای سفارش و عرضه فرصت بیشتر یافته اند.
وی بیان کرد: با توجه به ضرورت مبارزه با قاچاق پوشاک در سطح عرضه و 
مبادی ورودی طی بخشنامه ای به گمرکات کشور اعلام شد که واردات کالای 
همراه مسافر صرفا برای مصرف شخصی باشد و از سقف 80 دلار نباید بیشتر 
شود. مدیرکل دفتر پیشگیری از قاچاق کالا و ارز اظهار کرد: بنابراین مقرر شده 
تا گمرکات نظارت بیشتری نسبت به اجرای مصوبه داشته باشد و بر این اساس 
بخشنامه نظارت بیشتر در گمرکات بر رویه واردات کالای مسافری به دبیران 
کمیسیون های مبارزه با قاچاق کالا و ارز استان های مرزی اعلام شده و حتما 
موضوع در دستورکار کمیسیون های مربوطه قرار می گیرد. پرهام فر در پاسخ به این 
سوال که چرا اجرای طرح مبارزه با عرضه پوشاک قاچاق در مقطعی متوقف شده 
بود گفت: اجرای طرح مبارزه با عرضه پوشاک قاچاق مستمرا ادامه دارد و توقفی 
صورت نگرفت، اما ممکن است فازهای جدیدی به طرح اضافه شود که اجرای 
فازهای جدید را اعلام می کنیم. بر این اساس به زودی و احتمالا  از ماه جاری 

اجرای فاز جدیدی از طرح مبارزه با عرضه پوشاک قاچاق اجرایی می شود.

ابلاغ بخشنامه نظارت بر واردات پوشاک همراه مسافر به گمرکات


